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HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

„Idén is hagyja kárba veszni az almatermés nagy részét az agrárkormányzat? ”
címmel a Házszabály 91 . ,¢-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtan i

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez

Tisztelt Miniszter Úr !

A 2008-ban megtermett 670 ezer tonnányi almából a termés nagyjából 15%-a, százezer tonna
alma maradt a fákon. A szabolcsi almatermelő gazdák reménytelen helyzetét látva, idén i s
hasonló arányokra számíthatunk .

Amint azt már az Országgyűlés 2009. április 27-i ülésén elhangzott felszólalásomba n
is jeleztem, az Európai Bizottság százmilliós nagyságrendű programot hirdetett annak
érdekében, hogy az EU tagállamaiban élő iskolás gyermekek minden nap friss gyümölcshö z
juthassanak. Gőgös Zoltán államtitkár úr felszólalásomra akkor így válaszolt : „Ebben a
programban most ott tartunk, hogy a stratégia kész van . (. . .) Miután a végrehajtási rendelet
(. . .) megjelent, innentől kezdve a magyarországi szabályozást is ehhez tudjuk igazítani, és
szeptember 1 jétől ezt a programot el tudjuk indítani azon a kereten belül, amiben az Európa i
Unió nekünk forrást biztosít, hozzátéve természetesen a Magyarországtól elvárt önrészt is. ”

Az EU iskolagyümölcs-programba való hatékony bekapcsolódással az agrártárca
könnyíthetne a hazai almatermelők problémáin . Amennyiben viszont a Kormány nem
használja ki az említett EU-forrásokat, akkor magára hagyja az almatermel őket, és veszni
hagyja az almatermés nagy részét is .

Kérdezem tehát Miniszter urat :
Mekkora uniós források állnak Magyarország rendelkezésére az EU iskolagyümölcs -
program kapcsán?
Miért nem használja fel az agrártárca az EU forrásokat annak érdekében, hogy a z
iskolagyümölcs-program részeként értékesíthessék a hazai almatermés egy részét ?
Ki a felelős azért, hogy a hazai almatermelő gazdák munkájának jelentékeny része
idén is kárba veszni látszik?

Várom válaszát !
Budapest, 2009 . szeptember 21 .

Kékkői Zoltán
országgyűlési képviselő
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